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Turi Bálint alpolgármester köszöntötte a megjelenteket, eredményes megbeszélést kívánt. 
 
Farkas Erika, a HACS munkaszervezetének munkatársa bemutatta a pályázati kiírást, az 
alapfogalmakat, a kiírás célját, valamint ismertette a támogatható tevékenységeket, a támogatás 
forrásait, lehetőségeit. Tájékoztatta a megjelenteket a HACS alakulásáról, jelenlegi és jövőbeni 
feladatairól. Ismertette továbbá a részvevőkkel a HSF megalkotásában eddig elvégzett munkát, illetve 
az eddigi egyeztetések eredménykepp kialakult kulcsprojekt megnevezését: „Közösségi kulturális 
intézmények, létesítmények felújítása  Komárom város területén”.  

Ezenkívül elmondta, hogy a pályázat benyújtásáig még az alábbi feladatokat szükséges elvégezni: 
2016. október 15-ig: a HSF tervezet közzététele a város honlapján 
2016. október 21-ig: írásbeli észrevételek fogadása 
2016. október 30-ig: HSF véglegesítése 
 
Ezt követően a fórum részvevői megvitatták azokat a problémákat, erősségeket, gyengeségeket, 
jövőbeli elképzeléseket, melyek érintik a szőnyi városrész  közösségi-kulturális életét. 
 
Nyikus Anna (Szőnyi Kulturális Egyesület) javasolta, hogy a kulcsprojekt megfogalmazásába kerüljön 
bele a „ közösségi kulturális intézmények, létesítmények bővítése”  is. Ugyanis szükségesnek tartja a 
szőnyi művelődési ház bővítését egy olyan teremmel, mely 60-80 fő befogadására alkalmas. A 
jelenleg rendelkezésre álló nagyterem túl nagy a klubok számára. Kérdés viszont az, hogy ez a projekt 
milyen mértékű igényeket tud támogatni. Elképzelhetőnek tartja azt is, hogy a város központjában 
épüljön fel egy nagy befogadóképességű épület, ahová a városrészekből is bejöhetnének az emberek. 
 
Thoma Ágnes (Bozsik J. Általános Iskola igazgatója) szerint olyan erős a városrész lakóinak 
identitástudata, hogy nehezen lennének mozdíthatók a központ felé. A gyerekekkel való közlekedés 
pedig szintén nehézkes (Pl. busz bérlés). Ugyanakkor rávilágított arra, hogy az iskola sem rendelkezik 
megfelelő nagyságú aulával, tehát pl. ünnepségek alkalmával a művelődési ház nagytermét 
használják. Ehhez viszont kicsi a terem, hiszen a tanulók a pedagógusokkal együtt nem férnek el ott 
sem. 
Elmondta továbbá, hogy nemcsak a gyerekek, de a családok is közösségi térként használják az iskola 
udvarát. Szükség lenne egy olyan térre, mely az iskola területén kívül van és ki tudná szolgálni a 
felmerülő igényeket ( pl. kültéri sporteszközök). 
 
Hamrák Zsófia önkormányzati képviselő tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy a szőnyi 
városrészben is tervezi az önkormányzat szabadtéri sporteszközök telepítését. Felhívta arra is a 
figyelmet, hogy egy új épület fenntartása, működtetése is költséges, ugyanakkor egyetért azzal, hogy 
a művelődési ház bővítése szükséges.  
 



Győrffy Tünde ( Színes Óvoda vezetője) is ugyanazt a problémát vetette fel, hiszen az óvoda sem 
rendelkezik megfelelő méretű teremmel, a művelődési házat ezért ők is gyakran igénybe veszik. 
Ugyanakkor a központban lévő helyszínre való közlekedés náluk is nagy problémát jelent.  
 
Farkas Erika elmondta, hogy a HFS lehetőséget ad arra, hogy bármely ötlet, igény rögzítésre kerüljön, 
hiszen nem tudhatjuk, hogy a jövőben milyen lehetőségeink lesznek. Ugyanakkor ez a mostani 
pályázati keret nem ad lehetőséget egy új művelődési ház építésére. Véleménye szerint egy sportcélú 
épületbe könnyebb kulturális rendezvényeket bevinni, mint fordítva. Esetleg a művelődési ház 
termeit lehetne szekcionálni. 
 
Nyikus Anna elmondta, hogy ez sajnos építészetileg nem kivitelezhető. További problémaként 
említette, hogy a fiókkönyvtár is méltatlan körülmények között működik Szőnyben. Összefoglalóan 
azt javasolta, hogy Szőnyben épüljön egy sportcsarnok, a művelődési házhoz kapcsolódóan egy kb. 80 
fős terem, kerüljön felújítása az ún. Bikaistálló épülete, ahová a fiókkönyvtár is beköltözhetne. 
 
Farkas Erika a HFS-el kapcsolatban elmondta, hogy a stratégiának meg kell tudnia fogalmazni az 
infrastruktúrális problémákat is, illetve kitekinthet más területekre is (pl. rekreáció). De ezenkívül 
bármi szerepelhet a HFS-ben, mely a közösség ötlete, igénye. 
 
Gábor Klára (Garabonciás Néptánc Egyesület), mint az egyesület képviselője elmondta, hogy a 
néptánc oktatás kapcsán érintettek valamennyi településrész, így Szőny kulturális életében is. 
Munkájuk sok helyen kapcsolódik a projekt célkitűzéseihez, hiszen komplex készség elsajátításáról 
van szó.  
Mivel a következő fórumon – mely Komárom belvárosát érinti – nem tud részt venni, ezért itt 
mondta el az egyesület javaslatait, gondjait. Jelenleg foglalkozásaikat a Közösségi Házban tartják, ahol 
hiányzik az öltöző, a zuhanyzó, a beépített hangtechnika, a ruhatár és rossz állapotban van a 
próbaterem is. Így kérik, hogy az épület felújítása kerüljön bele a stratégiába. Abban az esetben, ha a 
projekt során nem ez az épület kap prioritást, akkor kérésük az, hogy az egyesület további 
munkájához biztosítsák a helyet.  
Véleménye szerint Komáromnak szüksége lenne egy 500-600 főt befogadni képes teremre, ahol a 
város összes nagyrendezvénye helyet kaphatna. Mellette szükség lenne még 2 próbateremre is. 
Ezenkívül jelezte, hogy nagy problémát okozott, hogy a nyári extrém esőzéskor a Közösségi Ház 
alagsorában – ahol pl.  a raktárak is vannak – 30-40 cm-es víz állt, olajjal keveredve. 
 
Hamrák Zsófia is megerősítette, hogy a Közösségi Ház alagsorát műszakilag szükséges lesz felmérni 
és meg kell oldani a beázási problémákat. 
 
Győrffy Tünde feltette a kérdést, hogy pl. óvoda udvar felújítás belefér-e a projektbe? Rendezvényeik 
közül több olyan is van (pl. Márton nap), melyek az egész városrészt megmozgatják. Mivel a 
játszóterük fából készült, ezért várható, hogy 1-2 éven belül tönkremennek. Helyette  tartós 
játékokra lenne szükség. 
 
Farkas Erika összefoglalásként elmondta, hogy alapvetően arra szeretnénk építeni, ami már 
rendelkezésünkre áll. Köszöni a sok felvetést, ötletet, hiszen a stratégia kiindulópontja az itt élők 
igénye, problémája, elképzelése. 
 
 
    Kmf. 


